

# Collection Sigfred Taubert



Sigfred Taubert (1914–2008)

## The love of literature and books Die Liebe zur Literatur und den Büchern

Sigfred Taubert (1914–2008) was not only the director of the Frankfurt Book Fair (1958–73), to whom it owes its present form, but he was also a writer and enthusiastic collector of bibliophilic treasures from all over the world. Taubert began his career as an apprentice in the renowned bookshop of Otto Harrassowitz in Leipzig before joining the Börsenverein des Deutschen Buchhandels in Frankfurt at the beginning of the 1950s. He was probably fluent in ten languages and was constantly learning new ones. His merits have been honored with numerous awards. From 1974–1978 he was a member of the board of the International Book Committee UNESCO in Paris. In this auction, we are delighted to offer some objects from East Asia and South-East Asia from his collection.

Further objects in part II: cat. no. 2439, 2479, 2480, 2502, 2520, 2523, 2533, 2534, 2554, 2559, 2567, 2583 and in the auction "Art & Interior" in January 2020.

Sigfred Taubert (1914–2008) war nicht nur jener Leiter der Frankfurter Buchmesse (1958–73), dem sie ihre jetzige Form verdankt, sondern auch Schriftsteller und begeisterter Sammler von bibliophilen Kostbarkeiten aus aller Welt. Taubert begann seine Karriere mit einer Ausbildung bei Otto Harrassowitz in Leipzig, bevor er zu Beginn der 1950er Jahren beim Börsenverein des Deutschen Buchhandels in Frankfurt seine Tätigkeit aufnahm. Er sprach nahezu zehn Sprachen fließend und lernte stets neue hinzu. Seine Verdienste wurden mit zahlreichen Auszeichnungen honoriert. Unter anderem war er von 1974–1978 Vorstand beim Internationalen Buchkomitee UNESCO in Paris. Aus seiner Sammlung dürfen wir in dieser Auktion einige Objekte aus Ostasien und Südostasien anbieten.

Weitere Stücke finden sich im Teil II: Kat. Nr. 2439, 2479, 2480, 2502, 2520, 2523, 2533, 2534, 2554, 2559, 2567, 2583 und in der in der Auktion „Art & Interior“ im Januar 2020.